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Marcu (ASF): BVB trebuie sa devina hub regional strategic pentru pietele

financiare din spatiul sud-est european

Bursa de Valori Bucuresti trebuie sa devina un hub regional strategic pentru celelalte piete financiare din

spatiul sud-est european, a afirmat, luni, Nicu Marcu, presedintele Autoritatii de Supraveghere Financiara

(ASF), în mesajul transmis cu ocazia promovarii Bursei de Valori Bucuresti la statutul de piata emergenta

secundara.

 

"Înainte de toate, salut câstigarea statutului de piata emergenta de catre bursa româneasca, o recunoastere

binemeritata a rolului si a potentialului pe care BVB le are. Suntem aici sa marcam nu doar aceasta recunoastere,

dar mai ales momentul în care se deschid noi perspective, concrete, pentru dezvoltarea economiei românesti. Piata

de capital în ansamblul sau, dar mai ales componenta de piata bursiera, sunt extrem de importante pentru

stabilitatea pietei financiare nebancare, datorita faptului ca majoritatea entitatilor ce actioneaza pe celelalte

componente ale acestei piete detin plasamente în instrumente tranzactionate. Alaturi de Bursa de Valori Bucuresti,

Depozitarul Central este cea mai importanta institutie de infrastructura a pietei de capital locale", a spus Nicu

Marcu, într-un comunicat al ASF.

 

El a afirmat ca piata de capital trebuie sa ajunga un motor al economiei care ofera sursa de finantare companiilor,

precum si un loc de investitii pentru societatile de asigurare, respectiv pentru fondurile de pensii, ceea ce poate

conduce în mod direct si indirect la cresterea economica a României.

 

"Dar piata de capital este un domeniu în care conteaza foarte mult nivelul si intensitatea fluxurilor financiare si de

aceea ma refer acum si la pozitionarea BVB în regiunea Europei de Sud-Est. Ce vedem la acest moment? Mai

multe burse si firme de investitii vor sa le creasca business-ul (unii chiar se chinuie!!!), mai multi emitenti ar dori

finantare pentru exploatarea oportunitatilor de dezvoltare si câtiva investitori dornici sa-si construiasca un

portofoliu adecvat. Conteaza foarte mult valorile individuale si sunt remarcabile, doar daca sunt puse în valoare

într-o constructie integrata compatibila cu cele mai bune practici internationale. Practic, trebuie sa ne gândim sa

construim "agregate financiare" de anvergura", a spus Nicu Marcu.

 

Potrivit presedintelui ASF, bursele din regiune ar trebui sa realizeze, pe de o parte, o constructie care sa ofere

emitentilor de anvergura din regiune o sursa de finantare eficace si, pe de alta parte, sa confere investitorilor

internationali un confort investitional adecvat asteptarilor acestora.

 

"Toti actorii institutionali (intermediari, burse si autoritati) ar trebui sa realizam ca de unii singuri nu vom putea

face performanta, iar BVB si România, atât prin pozitia geografica, cât si prin dimensiunea economica ar trebui sa

initieze sau sa se ralieze oricarei initiative strategice de constructie a unei piete agregate. Bursa de Valori Bucuresti

trebuie sa devina un hub regional strategic pentru celelalte piete financiare din spatiul sud-est european. Prin

atingerea acestui deziderat, Bursa de Valori Bucuresti va putea participa la dezvoltarea economiei la adevarata sa

capacitate. Dar pentru acest lucru este nevoie de o lichiditate mai mare, iar aceasta se poate obtine prin oferirea de

active de calitate si o mai mare siguranta participantilor la piata. Toate acestea pot fi obtinute printr-o implicare

mai activa a statului român la dezvoltarea acestui sector financiar", a declarat Nicu Marcu.

 

În comunicat se mentioneaza ca, odata cu decizia FTSE Russell de a încadra BVB în categoria pietelor emergente,

Autoritatea de Supraveghere Financiara considera ca a fost atins obiectivul fundamental al proiectului strategic

STEAM (Set of actions Towards Establishing and Acknowledgement of the emergent Market status). Acest

proiect a fost demarat de ASF în luna august a anului 2014 si a avut în vedere punerea în aplicare a unor masuri

pentru facilitarea reclasificarii pietei de capital din România, de la piata de frontiera la piata emergenta.
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Piata de capital din România a fost inclusa în indicii furnizorului global de indici FTSE Russell pentru Pietele

Emergente începând din data de 21 septembrie 2020.

 

Furnizorul global de indici FTSE Russell a anuntat, pe 26 septembrie 2019, ca România a fost promovata de la

statutul de Piata de Frontiera la statutul de Piata Emergenta Secundara, iar decizia va deveni efectiva începând cu

septembrie 2020.

 

În luna aprilie a acestui an, FTSE Russell a confirmat ca România este pe cale sa fie inclusa în indicii FTSE de

piete emergente în cadrul revizuirii din septembrie 2020. Verificarea eligibilitatii pentru includerea în indici se

bazeaza pe datele de tranzactionare de la 30 iunie 2020. Pentru ca o companie sa îndeplineasca criteriul de

lichiditate, aceasta trebuie sa aiba o lichiditate mediana lunara de cel putin 0,05% pentru minim 10 din 12 luni.

Masurarea lichiditatii, conform metodologiei FTSE Russell, se realizeaza pentru fiecare companie ca raport dintre

mediana lunara a volumelor tranzactionate zilnic si numarul de actiuni free float.

 

Pe baza calculelor Bursei de Valori Bucuresti (BVB) si a valorilor curente privind numarul de actiuni considerate

free float, la sfârsitul lunii martie 2020, doua companii românesti sunt pe cale sa fie incluse în indicii de Piata

Emergenta ai FTSE Russell, respectiv Banca Transilvania (TLV) si S.N. Nuclearelectrica (SNN).

 

Decizia FTSE Russell de promovare a României la statutul de Piata Emergenta de la cel de Piata de Frontiera a

fost luata dupa ce tara s-a aflat timp de trei ani pe lista de monitorizare.
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